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Vážení spoluobčané,
po krásném podzimu přišel závěr roku 

2011. Většina z Vás bilancuje, co se podaři-
lo a co méně. V průběhu roku jsme pravidel-
ně informovali o dění v našem městečku, pře-
sto bych chtěl znovu připomenout několik 
akcí, které se letos udály. V první řadě se po-
dařilo opravit naši školku na Osadě Míru (vý-
měna oken, zateplení), odstranit následky zá-
plav a opravit suterén včetně odvodnění v zá-
kladní škole na ulici Nádražní. Dále vybudo-
vat zpevněné plochy v Zábřehu u hospody a u 
bytových domů na Nádražní v Dolním Bene-
šově. V měsíci listopadu došlo k výměně oken 
u našeho domu č. 306 na Osadě Míru. Jed-
nou z významných akcí byla výsadba stromků 
na bývalém škvárovém hřišti v Kamenci, kde 
s pomocí žáků základní školy došlo k výsad-
bě 8 000 stromků. Všem, kteří přiložili ruku k 
dílu, patří velké poděkování. Chtěl bych také 
připomenout akci, kterou se nám letos ne-

podařilo dokončit, to je komunikace na uli-
ci Sluneční. Vzhledem k technickým pro-
blémům, které se nečekaně vyskytly, a poča-
sí, které kvůli teplotám již nedovolilo pokra-
čovat ve zvolené technologii, bude stavba do-
končena na jaře.

Závěr roku patří také pravidelným kultur-
ním akcím našeho města. Jako každoročně v 
období Mikuláše se uskutečnila v kulturním 
domě akce pro postižené děti celého Morav-
skoslezského kraje s názvem „Děti Dětem“. 
Všem pořadatelům, ale také všem, kteří jak-
koli přispěli na tuto akci, bych chtěl touto ces-
tou poděkovat, protože s vaší podporou se 
mohl konat již 23. ročník tohoto setkání.

Když se v Dolním Benešově řekne advent-
ní koncerty, každý ví, že se jedná o pravidel-
né setkání občanů u kvalitní hudby. Taktéž v 
letošním roce účast na těchto koncertech po-
tvrdila tradici a kvalitu těchto koncertů. Velké 
množství občanů, ale hlavně dětí se setkalo na 

rynku při slavnostním rozsvícení vánočního 
stromu. Je určitě chvályhodné, že lidé i v této 
uspěchané době si v adventním čase najdou 
chvilku a zklidní se při těchto příležitostech.

Závěrem bych ještě chtěl poděkovat všem 
občanům, kteří se podílejí na třídění odpa-
dů. V letošním roce jsme se umístili v rámci 
Moravskoslezského kraje na velmi pěkném 5. 
místě mezi všemi obcemi, které třídí odpad. 
Samozřejmě je to velice dobré ocenění, ale 
množství netříděného odpadu v popelnicích 
a kontejnerech svědčí o tom, že ještě máme 
rezervy. Pokud budeme v daném trendu po-
kračovat, můžeme být v příštím roce ještě lep-
ší. Díky.

S přáním všeho nejlepšího, zdraví, štěstí, 
porozumění a pohody v roce 2012 vás za ve-

dení města zdraví    
  Martin Štefek 

starosta města

Mikulášení
3. prosince 2011 -  podruhé „na rynku“

Mikuláš  obdaroval  kluky  i každou holčinku.
Co to říkal loni sv. Mikuláš ?

Že navštíví nás letos zas.
To co slíbil splnil rád,
přijel radost udělat.

Než zaslechli jsme jeho vozu rolničky,
děti obsadily rynek skoro celičký.
A slíbené překvapení?  Taky bylo.

Pomocníky jeho naruby nám převrátilo!
Nadělovat mu pomáhali silní ochránci – andělé.

A  čertice?  Ty nestrašily – byly spíše veselé.

Žádný strach a slzičky nebyly
písničky a básničky se o to více líbily.

Každý, kdo se  svézti chtěl,
do dvojspřeží  vstoupit  směl.

Drobnost   přijal každý rád,
kdo dokázal si trochu času udělat.
Příští rok se doufám uvidíme zase,

vždyť je  kouzelné setkávání  v předvánočním čase.



Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 
Z jednání 20. schůze rady města dne 24. říj-

na 2011 
 Rada města s c h v á l i l a 
- Výsledek výběrového řízení na provedení 

stavby: Výměna oken v bytovém domě Osada 
Míru č.306, Dolní Benešov. Dodavatelem stav-
by bude firma Fenbau s.r.o., Gajdošova 59, Os-
trava.

Pro hlasovalo 4, proti 0, zdrželi se 0

Z jednání 21. schůze rady města dne 2. lis-
topadu 2011 

 Rada města s c h v á l i l a 
- Nájemní smlouvu na umístění reklamního 

zařízení firmy Autotop Sněhota s.r.o. na ulici 
Bolatické za standardních podmínek. 

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
 Rada města p r o j e d n a l a
- Žádost paní Bastlové o souhlas s výstavbou 

rodinného domku a žádost odložila na dobu 
po osobním projednání

- Žádost pana Krkošky o vyhrazení zákazu 
stání a žádost odložila na dobu po zjištění situ-
ace na místě samém.

Z jednání 22. schůze rady města dne 23. lis-
topadu 2011 

Rada města p r o j e d n a l a a d o p o r u č i l 
a zastupitelstvu města 

- Schválit rozpočet města pro rok 2012 v 
předloženém znění

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0

Z jednání 23. schůze rady města dne 30. lis-
topadu 2011 

Rada města s c h v á l i l a 
- Směrnici o inventarizaci hospodářských 

prostředků města. 
Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Záměr pronájmu pozemku města p.č. 

627/5 v k.ú. Zábřeh u Hlučína pro zeměděl-
ské účely

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0

- Záměr pronájmu části pozemku města p.č. 
1814 a 1818 v k.ú. Dolní Benešov pro podni-
katelské účely

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční příspěvek ve výši 20 000,- Kč na 

provoz občanského sdružení SKI Dolní Bene-
šov

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční příspěvek ve výši 8 000,- Kč Zá-

kladní organizaci Českého svazu včelařů
Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Ukončení nájemní smlouvy o pronájmu 

plochy na umístění reklamního billboardu na 
pozemku města p.č. 1013.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věc-

ného břemene na pozemku 2252 v k.ú. Dolní 
Benešov se Správou železniční dopravní ces-
ty, s.o.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0 
- Výjimku z obecně závazné vyhlášky měs-

ta č. 2/2011 k zabezpečení místních záležitos-
tí veřejného pořádku při provozování hostin-
ských činností pro zařízení rychlého občerst-
vení Marie Holubková.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Žádost Jiřího Krkošky o vymezení pro-

storu potřebného pro vjezd do garáže na uli-
ci Opavské

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Nájemní smlouvu s Českým rybářským 

svazem na výkon rybářského práva na vodní 
ploše p.č. 111/2 v k.ú. Dolní Benešov. 

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Smlouvu o vzájemné spolupráci s MSA, a.s. 

Dolní Benešov při nácviku a koordinaci zása-
hu jednotky Sboru dobrovolných hasičů v are-
álu MSA.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Dohodu se společností SMVaK o úhradě 

nákladů na výměnu kanalizačních vpustí na 
ulici Sluneční.

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0

- Dodatek č. 9 ke smlouvě se společností 
Talpa-RPF, kterým se stanovují ceny za ulože-
ní odpadu na skládce v Zábřehu. 

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
Rada města vzala na vědomí Výroční zprá-

vu Základní školy Dolní Benešov za školní 
rok 2010/2011.

Rada města j m e n o v a l a zástupce zři-
zovatele ve Školské radě při Základní škole 
Dolní Benešov pro období od 1.12.2011 do 
30.11.2014 Mgr. Josefa Hartoše a Jiřího Han-
keho.

Pro J. Hartoše hlasovali 4, proti 0, zdržel se 
1

 Pro J. Hankeho hlasovalo 5, proti 0, zdr-
žel se 0

Rada města d o p o r u č i l a odboru vnitř-
ních a sociálních věcí podat v souladu s usta-
noveními nájemní smlouvy výpověď z bytu v 
domě č.p. 306. 

Rada města d o p o r u č i l a zastupitel-
stvu města 

1. Požádat o bezúplatný převod pozem-
ků Pozemkového fondu p.č. 353/5 (32 m2), 
627/27 (436 m2), 627/29 (701m2), 630/4 
(207m2) a 630/5 (76 m2) vše v k.ú. Zábřeh u 
Hlučína

2. Schválit darovací smlouvu na pozemek 
p.č. 1803 – vodní plocha v k.ú. Dolní Benešov

3. Rozhodnout o záměru prodeje části po-
zemku města p.č. 2174/1 v k.ú. Dolní Benešov

4. Schválit smlouvu o věcném břemenu s 
ČEZ Distribuce na umístění podzemní pří-
pojky NN na pozemcích města p.č. 421/1 a 
682 v k.ú. Zábřeh u Hlučína..

5. Vydat obecně závaznou vyhlášku města 
č. 3/2011, o místním poplatku za komunální 
odpad při zachování výše poplatku 440,- Kč /
obyvatele /rok

6. Rozhodnout o termínech jednání zastu-
pitelstva města pro rok 2012: 6. února, 26. 
března, 14. května, 25. června, 10. září, 29. říj-
na a 10. prosince

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 
Z jednání 8. zasedání zastupitelstva města dne 24. října 2011  
Zastupitelstvo města  s c h v á l i l o
- Poskytnutí půjčky ve výši 150 000,- Kč Základní škole Dolní Benešov 

na financování projektu EU „Nová škola 2010“.   
Pro  hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Přijetí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu Moravskoslezského kra-

je pro rok 2011 na zabezpečení akceschopnosti jednotky sboru dobrovol-
ných hasičů do rozpočtu města v celkové výši 25 500,- Kč.  

Pro  hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Rozpočtová opatření 10/2011 v předloženém znění
Pro  hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Dodatek č. 2 k jednacímu řádu zastupitelstva města v předloženém znění
Pro  hlasovalo 8 členů, proti 2, zdrželi se 1 
- Zastupitelstvo města pověřilo radu města umístěním volných finanč-

ních prostředků města na výhodnější spořící účet.
Pro  hlasovalo 10 členů, proti 1, zdrželi se 0 

Z jednání 9. zasedání zastupitelstva města dne 12. prosince 2011 
Zastupitelstvo města   r o z h o d l o
- Požádat o bezúplatný převod pozemků p.č. 353/5 (32 m2), 627/27 

(436 m2), 627/29 (701m2), 630/4 (207m2) a 630/5 (76 m2) vše v k.ú. Zá-
břeh u Hlučína z vlastnictví Pozemkového fondu ČR do vlastnictví měs-
ta Dolní Benešov 

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 

- Uzavřít darovací smlouvu na pozemek p.č. 1803 – vodní plocha o vý-
měře 1084 m2 v k.ú. Dolní Benešov – část areálu Kamenec

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Vyhlásit záměr prodeje části pozemku města p.č. 2174/1 v k.ú. Dolní 

Benešov –část cesty mezi AG a pekárnou Obrusník 
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Vydat obecně závaznou vyhlášku města č. 3/2011, kterou se mění a 

doplňuje OZV č. 5/2010, o místním poplatku za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů, při zachování výše poplatku 440,- Kč /obyvatele /rok

Pro hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- O termínech jednání zastupitelstva města pro rok 2012: 6. února, 26. 

března, 14. května, 25. června, 10. září, 29. října a 10. prosince  
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 
Zastupitelstvo města  s c h v á l i l o
- Smlouvu o věcném břemenu s ČEZ Distribuce na umístění podzemní 

přípojky NN na pozemcích města p.č. 421/1 a 682 v k.ú. Zábřeh u Hlučína    
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Rozpočtová opatření 12/2011 ve výši upravené zastupitelstvem. Roz-

počtová opatření jsou nedílnou součástí usnesení.    
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Rozpočet města pro rok 2012 v předloženém znění, které je nedílnou 

součástí usnesení 
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0



tel.: 553651424
Dobrý den, milí spoluobčané, 
nebudu znovu opakovat věty o tom, 

jak čas kolem nás letí (a že letí !), že už 
zase je tady nový rok (a že zase je !), chci 
vám pouze za Městskou knihovnu popřát 
mnoho zdraví a spokojenosti a dáváte-li si 
ještě do nového roku předsevzetí, bylo by 
pěkné , nechybělo-li by mezi nimi něco o 
čtení, třeba, že začnete chodit do knihov-
ny nebo tam doprovodíte své děti nebo 
vnuky. Je to lehké a příjemné předsevze-
tí, které máte šanci dodržet, ne jako ta o 
kouření, přejídání a dobrých skutcích .

Nové i ty starší knihy na Vás čekají.

Některé z nových knih, které v minu-
lém měsíci obohatily náš knihovní fond:

Beletrie pro mládež: 
Fanning, k.: Hrozba z vesmíru, Gudu-

le, A.: Noční gazela, Junková, Š.: Intimí-
ček aneb přepadla mě puberta, Klabou-
chová, P.: Upíří kronika, Brezina, T.: Sé-
gra, tobě přeskočilo ! Ben 10-Knížka na 
rok 2011, Disney: TRON Legacy, Bryan-

tová, B.: Dívky v sed-
lech-Velký závod, Bar-
bie-Růžová kniha po-
hádek, 

Naučná literatura 
pro mládež:

Schneiderová, S.: 
Kámošky navždycky-
Vše o přátelství, Hledej 
faraony a mumie, Stee-
le, P.: Antický  Řím..

Naučná literatura 
pro dospělé:

Soskinová, J.: Jste 
médium ?, Brunel, 
M.J.: Očistné plameny..

Beletrie pro dospě-
lé:

Formanová, Nevěra po americku, Bala-
bán, J.: Zeptej se táty, Weiss, S.C.: Poslou-
chej, zabíjej nebo zemři, Lutz, J.: Potřeba 
zabíjet, Řeháčková, V.: Dřív než se rozlou-
číme, Hayder Mo: Ostrov sviní, Khoury, 
R.: Poslední templář, Mc Clure, K.: Úskok, 
Jackson, L.: Ztracené duše, Stínil, L.: Mla-
dí muži v ráži.

A PŘIŠEL I MIKULÁŠ

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Půjčovní doba:
PONDĚLÍ:               13 - 17,30
ÚTERÝ:        10-12  12,30 - 15
ČTVRTEK:               13 – 17,30

Jana Güntherová
Městská knihovna  

Opozdil se o den, ale přišel. Věděl, že v Kulturním domě v Dolním 
Benešově na něj čekají děti. A nejen děti. Čekal na něj plný sál kli-
entů se zdravotním postižením z oslovených ústavů celého Moravsko-
slezského kraje. Mikuláš sice nepřinesl sněhovou nadílku, zato byl ve-
lice štědrý na množství hraček, balíčků s dárky,  ozdobených vánoč-
ních stromů a dobrého jídla. Pro potěšení nechyběly ani živí šupináči, 
pro tanec hudba, pro uši zpěv a pro oči ladné pohyby barevných ma-
žoretek.

Název akce Děti-Dětem se přes  dvacet let nemění, vyjadřuje totiž ur-
čitou solidaritu zdravých dětí, které svým postiženým kamarádům sbí-
rají a daruji hračku. Hračky všeho druhu se staly důležitým vkladem do 
celé akce. Pro hračku si nepřišly jen děti, ale všichni ti, kteří na setká-
ní s velkou radostí přijeli. V náručích si je odnášeli ke stolům a pak do 
svých domovů. A že jich nebylo málo, o tom svědčily zaplněné parape-
ty všech velkých oken kulturního domu. Díky dětem ze základních škol, 
mateřských školiček a to nejen místních, ale i okolních, můžeme říci, že 
již odložené hračky přinesly radost podruhé.  

Setkání zdravotně a mentálně postižených se pravidelně připravuje 
vždy před koncem roku, v předvánočním čase. V tomto období mají 
lidé k sobě blíž, otvírají se štědrostí a darují to, co mohou. Bez této vzác-
né lidské vlastnosti by se celá akce nemohla uskutečnit. 

Formou sponzorských darů přispěli podnikatelé a to nemalou finanč-
ní částkou. Darovali produkty určené k pohoštění, výrobky svých firem, 
sladkostmi a mnohé další dárky pro radost. Přispívali i jednotlivci, při-
spěl každý, kdo nosí v sobě určitou míru šlechetnosti. Nelze jmenovi-
tě určit, kdo má větší zásluhu. Je to souhrn veškeré lidské  snahy, dob-
ré vůle a ochoty udělat něco pro ty, kteří se sami o sebe postarat neumí. 

Celá tato akce si vyžaduje vysilující přípravu. To, co ve světě pořáda-
jí celé agentury, je u nás v rukou ochotných a pracovitých místních lidí. 
Léty sehraný tým organizátorů, soustředěný okolo Mgr. Josefa Hartoše, se 
každoročně schází už od září, aby zajistil vše potřebné, včetně finančního 
krytí. Do celé té mašinérie příprav se zapojují hlavně  členové z Kulturní 
a sociální komise při Městském úřadu, děti ze základní školy, Místní or-
ganizace červeného kříže a členové Svazu postižených civilizačními cho-
robami města Dolní Benešov.

Každý rok je to práce stejně náročná, ale vždy dobře odvedená. Vizit-
kou všeho snažení je perfektně připravený sál kulturního domu, který 
tentokrát přivítal okolo 500 účastníků.

Mikuláš přišel, nadělil dárky a večer se všichni rozjížděli do svých do-
movů. „Tak nashledanou v příštím roce,“ byla nejčastěji vyslovená přá-
ní při odjezdu. A člověk pochopí, že se už dnes těší na zítřek. Tak proč 
jim to nedopřát.  Anna Malchárková

Upozorňujeme všechny zájemce o historii, 
že vyšlo 2. číslo vlastivědného časopisu 

Muzea Hlučínska „HLUČÍNSKO“, 
které si můžete zakoupit v pokladně KD 
a městské knihovně v Dolním Benešově.
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Dne 1.12.2011 proběhlo v Ostravě-Vítkovicích slavnostní předání 
ocenění nejlepším městům a obcím moravskoslezského kraje ve vý-
těžnosti separovaného sběru odpadů v roce 2011. Soutěžilo se pod-
le množství výtěžnosti v kg na každého občana města. Město Dol-
ní Benešov se v rámci kraje ve své kategorií umístilo na pěkném pá-
tém místě. 

 Za toto ocenění patří především velký dík vám, uvědomělým obča-
nům našeho města. Třídění využitelných složek odpadů neberete na 
lehkou váhu. V nadcházejících letech však máme ještě v této oblasti 
stále co zlepšovat. Můžeme dosáhnout ještě lepšího umístění a moti-
vací ať nám je skutečnost, že první tři místa jsou ohodnocena i finanč-
ně. Je tedy jenom na vás občanech, jak budete ke třídění nadále při-
stupovat.

 Chceme vám také poděkovat za stále se lepšící přístup a disciplínu 
u svozu velkoobjemových a nebezpečných odpadů. Už jenom tím, že 
dodržujete časový harmonogram, šetříte městu nemalé náklady.

 Zároveň chci touto cestou připomenout, že tetrapacky (obaly od 
mléka a džusů) nepatří mezi směsný komunální odpad do popelnic, 
ale do žlutých pytlů mezi plasty, které se dotříďují na třídicích linkách.

 Dále Vás chci informovat o tom, že v současné době chce město 
spolu se společností ASEKOL zařadit do provozu červený stacionár-
ní kontejner na drobné elektrozařízení, do kterého budou moci obča-
né vhazovat například fény, kulmy, klávesnice apod. Otvor pro vhoz 
je 30x50 cm.

Teď něco k ovzduší.
 Jistě jste si nemohli nevšimnout, že naši spoluobčané opět pod 

rouškou noci spalují v kotlích na tuhá paliva vše, co jim přijde pod 
ruku, včetně odpadů. Někteří jsou už tak otrlí, že odpady pálí i za bí-
lého dne. Tito občané svým konáním přímo ohrožují zdraví a životy 
svých sousedů, včetně dětí a ještě si naivně myslí, že oni a jejich rodi-
na dýchá jiný vzduch.

Naši zákonodárci však chystají zákon, který by měl zrovna tyto ob-
čany postihnout. U nich bude možné provádět kontrolu. Přístup do 
domácností bude omezen pouze na vstup k tepelnému zdroji (kotli) 
a používaným palivům. Samotná kontrola by pak neměla sloužit k ji-
ným účelům, než ke kontrole kotle, který musí být opatřen výrobním 

číslem, musí projít pravidelnou revizí a splňovat emisní limity. Pokuty 
budou ukládány nejen v případě, že dojde k porušení zákona a tedy ke 
spalování domovního odpadu, ale i tehdy, odmítne-li majitel „kontro-
lovaného“ kotle umožnit přístup ke svému spalovacímu zdroji.

Přitom i podle stávající legislativy jsou provozovatelé kotlů povinni 
řídit se při spalování pokyny výrobce, spalovat pouze paliva pro daný 
kotel určená, nespalovat odpady a neobtěžovat okolí kouřem a zápa-
chem.

Za správu majetku města však pevně věřím, že celkově dojde ke 
zlepšení situace a nebudeme muset k něčemu takovému přistoupit. 
Věřte, nebylo by to příjemné ani jedné straně.

S pozdravem správa majetku města.

A závěrem snímek
z předávání ocenění

za 5. místo v třídění odpadu v MSK starostovi města. 

 

OCENĚNÍ MĚSTA



Lidé v Moravskoslezském kraji 
nedbají na zdraví svých očí ani kůže

24. listopad 2011 – Obyvatelé 
Moravskoslezského kraje trápí ne-
moci očí i kůže. Až u 27 % z 85 vy-
šetřených se našel nález na očích a 
u více jak 3,7 % z 109 nález na kůži. 
Vyplývá to ze statistik Zdravotní pojišťovny METAL-ALIANCE, jež se 
svým kamionem v letošním roce projížděla republiku. 

Zdravotní pojišťovna METAL-ALIANCE na jaře tohoto roku vypravi-
la kamion, který byl vybaven speciálně upravenými ordinacemi a objížděl 
tak v rámci prevence republiku. Lékaři v něm bezplatně poskytli preven-
tivní vyšetření očí, kůže a měřili obsah CO v dechu. Oční lékař se zamě-
řoval na vyšetření šedého a zeleného zákalu. Na speciálním přístroji měřil 
nitrooční tlak, kde zvýšená intenzita doprovází zelený zákal a je tak dob-
rým indikátorem nemoci. V další ordinaci se nacházel dermatolog, kte-
rý zájemcům vyšetřoval podezřelá pigmentová znaménka. To, co lidé čas-
to považují za pihy či pigmentové skvrny, mohou být příznaky rakovi-
ny kůže. Bohužel se ve spoustě případů objevila i nejhorší forma nemo-
ci – melanom. Ten je přitom v pozdních stádiích jen těžko léčitelný. Oka-
mžité zahájení léčby tak těmto návštěvníkům kamionu zachránilo život. 

Další vyšetření bylo určeno pro kuřáky a koneckonců pro všechny, kte-
ří dýchají znečištěný vzduch. Lékaři v kamionu totiž měřili hodnoty CO 
v dechu. V dopoledních hodinách byl kamion vyhrazen pro děti z mateř-
ských školek, kde se učily jak si správně čistit zoubky a že není důvod bát 
se zubaře. Podzimní část letošního preventivního projektu byla navíc do-
plněna o nutriční poradenství a vyšetření na osteoporózu. V Moravsko-
slezském kraji byl diagnostikován nález na očích u více jak třetiny pacien-
tů. Podobně je na tom kraj Karlovarský a Jihomoravský. Všechny tyto kra-
je mají nejhorší výsledky. Nejlépe je na tom, co se týká očí, kraj Vysočina, 
kde byl nález nejnižší (11 % z 290 vyšetřených). 

Výsledky vyšetření kůže ukázaly, že z celkového počtu 109 pacientů z 
Moravskoslezského kraje, byl nález u 3,7 %. Melanom diagnostikován ne-
byl. V Olomouckém kraji dopadly vyšetření kůže velmi špatně, u 10 vy-
šetřených byl diagnostikován melanom. V Ústeckém kraji nebyl naopak 
žádný nález. V celé republice podstoupilo v kamionu Zdravotní pojiš-
ťovny METAL-ALIANCE prevenci rakoviny kůže celkem 6871 lidí, 206 
z nich mělo nález, z toho v 29 případech se jednalo o melanom. Vyšet-
ření očí absolvovalo 4113 zájemců, šedý či zelený zákal byl diagnostiko-
ván 725 krát.

PROFIL ZDRAVOTNÍ POJIŠŤOVNY METAL ALIANCE
Zdravotní pojišťovna METAL-ALIANCE (ZP M-A) působí v oblas-

ti veřejného zdravotního pojištění již od roku 1993 a své služby zajišťuje 
prostřednictvím celorepublikové sítě kontaktních pracovišť. Za 18 let své 
existence si získala pozici finančně stabilní, zavedené společnosti, která se 
těší dobrému jménu mezi svými více než 420 000 pojištěnci, zdravotnic-
kými zařízeními i dalšími partnery.

Poplatek za likvidaci odpadu
Zastupitelstvo města na svém 9. zasedání dne 12.12.2011 

schválilo Obecně závaznou vyhlášku města č. 3/2011 o míst-
ním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňování komunálního odpa-
du. 

Zastupitelstvo touto vyhláškou opět stanovilo místní poplatek 
ve výši 440,- Kč na občana a rok, přestože náklady na likvidaci 
odpadu v našem městě jsou nepoměrně vyšší. Poplatek pro rok 
2012 je splatný do 31. března 2012 v pokladně MěÚ. 

DOPIS 
SOUSEDOVI

Milý sousede, tak jsi zase zatopil vším, co jsi 
doma našel. Z komína tvého domu se valí černý 
kouř. Snažíš se sice topit, až se zešeří, aby to neby-
lo tolik vidět, ale ten strašný zápach tě prozradí. 
Proč to děláš? Prý šetříš. Pěkně korunku ke korun-
ce. Jenže to tak není, protože ty vlastně nešetříš. 
Nešetříš sebe, své blízké a vše živé v tvé blízkosti. A 
nakonec neušetříš ani ty kulaté korunky.

Když z toho smogu, který se ti z komína valí zpět 
do obýváku, onemocníš, budeš na mizerně place-
né nemocenské, zaplatíš za doktory a pokud z toho 
vylezeš se zdravou kůží, utratíš za masky přes pusu, 
s nimiž tady budeme kvůli tobě za chvíli chodit 
všichni.

Říkáš, že plyn je nekřesťansky drahý, a máš prav-
du. Ale ještě víc je dražší naše zdraví. Nebo jsi ješ-
tě nikdy nečekal na výsledky vyšetření a netřásl 
ses strachem, jaký ortel doktor vysloví? Pokud ne, 
možná by sis měl ten pocit vyzkoušet. Třeba se ti 
pak v hlavě rozsvítí a dojde ti, že vše, co člověk udě-
lá špatně, se mu dříve nebo později vrátí.

Zuzana Urbánková, DENÍK, 15. listopadu 2011

PODĚKOVÁNÍ PEKAŘSTVÍ OBRUSNÍK
V měsíci říjnu jsme si vyprávěli s dětmi z MŠ Kravaře Kouty o tom „JAK ROS-

TE CHLÉB.“ Proto jsme se vydali na prohlídku blízké pekárny v Dolním Benešově. 
Tam nás mile přivítal nejenom majitel pan Arnošt Obrusník, ale i překrásná vůně 

čerstvě upečeného pečiva. Děti pozorovaly obří nádoby na mouku, pec na pečení 
chleba a celé vybavení, vyslechly přitom poutavé vyprávění majitele pekárny o pekař-
ské práci. Domů jsme si odnášeli spoustu zážitků a plná bříška koblížků a šátečků, kte-
ré pro nás v pekárně připravili. 

Rádi bychom poděkovali panu Arnoštu Obrusníkovi za milé a vlídné přivítání v 
areálu, prohlídku pekárny i za výborné pohoštění!

Zaměstnanci Mateřské školy Kravaře-Kouty



Z mnohých obrazových publikací, škol-
ních výletů  nebo zájezdů za poznáním 
středověkých kulturních památek pose-
tých po naší zemi, často obdivujeme je-
jich stavitelské umění a možná se i mno-
hým pozastavuje myšlení nad tehdejší re-
alizaci z pohledu současné přetechnizo-
vané doby.

Mým záměrem není pohled s popiso-
váním středověkých památek, ale poza-
stavení nad málo vnímaným až přehlíže-
ným, dodnes sloužícím významným vo-
dohospodářským dílem, rozkládající se 
v údolí řeky Opavy pod Dolním Benešo-
vem, jehož vznik sahá do dávného středo-
věku. Dílo představuje soustavu protipo-
vodňových hrází budovaných se záměrem 
ochránit úrodné polnosti proti rozvodňo-
vání řeky Opavy na jedné straně a součas-
ně druhá strana hráze sloužila a někde ješ-
tě slouží, jako hráz rybníků. Součástí díla 
jsou uměle vykopány vodní náhony přivá-
dějící vodu pro pohánění mlýnských kol. 
Z pohledu času tyto díla sahají až na roz-
hraní 13. a14. století jak je uvedeno v do-
stupných písemnostech, v nichž je zmín-
ka o osadě Mlýnov v těsném sousedství 
Benešova, který se později sloučil se vsi 
Benešov. Název osady Mlýnov se vztahu-
je k vodnímu mlýnu stávajícího pod vod-
ní tvrzí, která se postupným vývojem stala 
sídlem okolního panství do podoby sou-
časného zámku.

Voda na první mlýn byla přiváděna ná-
honem od nápustného objektu na řece 
Opavě pod obcí Smolkov, meandrujícím 
zábřežskými loukami, dále pod terénní vl-
nou pod Benešovem, okolo rybníku Mlý-
nov nyní Nezmar, až ke zmíněnému mlý-
nu na horní pohánění mlýnského kola 
pod vodní tvrzí. 

V pozdější době bylo ještě vodní ener-
gie využito k pohánění zařízení pily a vý-
robě elektrické energie v těsném soused-
ství mlýna. Zaústění náhonu bylo do po-
toka Opusta a dále zpět do řeky Opavy. 

Z jedné písemnosti je znám spor mezi 
Zábřežskými a Benešovskými, kdy Be-
nešovští přebudovali mlýn ze dvou kol 
na šest, k tomu potřebovali zvýšit přítok 
vody úpravou náhonu a tím jeho regulaci 
zaplavovali pastviny Zábřežským. Vznik-
lý spor o způsobování škod Zábřežským 
byl v r. 1555 na popud správce panství ře-
šen až u Velehradského opata. Tato epizo-
da je bohužel jediným časovým bodem o 
skutečnosti vodního náhonu na rybník a 
mlýn v Benešově. 

Další důmyslné využití vodní energie 
připadá až do 19. století. V tomto období 
byl na potoce ,, Opusta‘‘poblíž silnice před 
vjezdem do Benešova zřízen Mlýn s hor-
ním náhonem a k němu za účelem regula-
ce vody na mlýnské kolo byl zřízen rybník 
pod názvem Přehyně. 

Provoz obou mlýnů byl ukončen v 50. 

letech minulého století a v dalších letech 
chátraly až k zániku. Byla tak ukončena 
dlouhá historie mlynářství v Benešově – 
symbióze mlýnů a rybníků. 

Účelnost mlýnů nebylo jen využití lev-
né energie k úpravě zrna, ale blízká do-
stupnost k mlýnům z okolních polí s ná-
sledným pečením chleba v blízkých pe-
kárnách v Benešově. Chléb byl nejuzná-
vanější potravou člověka – Božím darem 
se vší vážností.

Další významné využití hojnosti vody 
bylo zakládání rybnikářství k chovu ryb, 
jako obživa člověka ve středověku spolu s 
chlebem. K počátkům rybnikářství a tím 
budování hrází nebyly bohužel nalezeny 
žádné písemné informace.

Jediným a důležitým konkrétním do-
kumentem je existující listina vydaná 
v roce 1493 králem Vladislavem II. po-
vyšující Benešov na město poskytující 
privilegia v konání jarmarků a trhů, do 
městského znaku dal štiku s ploticí, jako 
symbol rybnikářství v Benešově. Ten-
to faktický důkaz se dává do souvislos-
ti, že před tímto letopočtem již rybní-
ky a s nimi související hráze existovaly. 
Jedním z největších byl je rybník Mlýnov 
nyní Nezmar, následovaly rybníky Kolo-
vrat a Kozmický, ty však v druhé polovi-
ně 19. století zanikly. Rybníky pod Bohu-
slavickým návrším byly zřízeny mnohem 
později. 

Mým patriotickým názorem je, že ryb-
nikářství v Benešově předešlo zakládá-
ní rybníků v Jižních Čechách, neboť Ro-
žmberkové je zakládali až v letech 1571 
– 1590, jak je známo z dostupné literatu-
ry. Záměrem tohoto poohlédnutí je ales-
poň částečné seznámení s těžkým zajišťo-

váním obživy – chleba a ryby za pomo-
ci vody. Stejně tak se můžeme zamyslet 
nad důmyslnosti vytvoření tohoto stře-
dověkého komplexu vodních staveb s vy-
užitím terénních nerovností a za pomoci 
primitivních nástrojů k jejich budování. 

Projížďkou nebo procházkou po hrá-
zích s výsadbou dubů a lip se můžeme 
před našimi dávnými předky jen sklonit, 
neboť vycházeli z prosté úvahy, máme tu 
vodu, tak se ji braňme a využijme ji k na-
šemu prospěchu.

Pro znázornění přikládám mapku s vy-
značením hrází, rybníků, mlýnského ná-
honu a mlýnů. Pro představu z dílčích 
propočtů vycházejíc ze současného sta-
vu uvádím, že celková délka protipovod-
ňových hrází a hrází rybníků je 6. 850 m, 
pro jejich navýšení bylo zapotřebí cca 63. 
000m3 zeminy, a vyhloubit umělé kory-
to pro mlýnský náhon v délce 4. 800 m. 

Vysvětlení, jakých nástrojů a povozů 
při budování těchto středověkých vod-
ních stavbách potřebovali, s upřesňují-
cím obdobím jejich vzniku nám asi zů-
stane i nadále nezodpovězenou otázkou. 
Obdivujme a s úctou na ně pohlížejme 
stejně, jako na přirovnávané středověké 
hrady. 

Budiž nám potěšením, že nám hráze 
a rybníky vytvořily užitečnou a příjem-
nou součást naší přírody, neboť oblibou 
je opěvovali i osobnosti Hlučínska v Li-
dových písních.

Poznámka: Letopočty byly převzaty 
s publikace Dolního Benešova. Text byl 
publikován v časopise Hlučínsko 2/2011.

Zawadský Josef

VODA, CHLÉB, RYBY 
– POTRAVINA STŘEDOVĚKU



 Již zhruba 400 let od počátku pozorová-
ní nebeských objektů dalekohledem ital-
ským fyzikem Galileo Galileem známe pla-
nety sluneční soustavy. Donedávna jsme se 
jich učili 9, po vyjmutí Pluta a jeho zařa-
zením do kategorie trpasličích planet jich 
máme 8. Astronomové a fyzikové logic-
ky  předpokládali existenci planet i u dal-
ších hvězd v naší galaxii (mléčné dráze), 
ale protože hvězdy jsou od našeho Slunce 
mnohonásobně dále, nebylo v možnostech 
astronomie 20 století takové planety pozo-
rovat. Přesto se jejich existence předpoklá-
dala, a jakožto planety u cizích sluncí do-
staly název exoplanety. 

 Průlom v potvrzení existence exoplane-
ty  byl rok 1992, kdy na rádiové observatoři 
v Arecibu byl objeven pulsar v jehož pravi-
delně se opakujících milisekundových pul-
sech byla detekována periodická odchylka. 
V počítačové simulaci se pak ukázalo, že 
jde o menší temný objekt, obíhající okolo 
zmíněného pulsaru – tedy exoplanetu. Pul-
sar ovšem není normální hvězda, jedná se o 
pozůstatek po výbuchu supernovy na kon-
ci života klasické hvězdy o hmotnoti větší 
než Slunce. 

 První potvrzenou exoplanetou  obíhají-
cí okolo hvězdy  hlavní posloupnosti , ne-
boli hvězda, která normálně září ve vidi-
telném světle, podobně jako Slunce byla až 
51 Pegasi b v roce 1995. Podobně byly na-
lezeny další  exoplanety  47 Ursae Majoris b 
a c (souhvězdí velký vůz) obíhající mateř-
skou hvězdu v poměrné vzdálenosti  Slun-
ce –Mars a Slunce –Jupiter. Až do roku 2000 
se podařilo objevit desítky exoplanet u ji-
ných hvězd,  ale protože rozlišovací schop-
nosti jednotlivých metod hledání byly ome-
zené, jednalo se o exoplanety  o velikosti Ju-
pitera a větší. Do roku 2000 bylo nalezeno 
a potvrzeno celkem 32 exoplanet. Dařilo se 
objevovat především planety, které jsou do-
statečně velké a obíhají blízko své mateřské 
hvězdy tak, že tuto hvězdu rozkmitají ales-
poň na určitou minimální úroveň, zachyti-
telnou současnými přístroji.

 7. března 2007 odstartovala z floridské 
základny speciální družice pojmenova-
ná Kepler, která má za úkol hledat vzdále-
né exoplanety podobné Zemi. Družice vá-
žící 1 tunu je vybavená 1.4 m teleskopem s 
citlivým fotometrem s rozlišením 95 MPi. 
Plánovaná délka mise je 3,5 roku s mož-
ností prodloužení o další roky. Hlavní me-
toda hledání je pomocí „tranzitní fotomet-
rie“ což znamená opakovaná měření koku 
energie z konkrétní hvězdy a zaznamená-
vání případného poklesu, když exoplaneta 
přechází před hvězdou a nepatně ji tak za-
cloní. Záměrně bylo vytipováno asi 150 ti-
síc hvězd spektrální třídy G5 (jako u našeho 
Slunce) do vzdálenosti 3000 světelných let a 
to v oblasti spirálního ramene mléčné drá-
hy v souhvězdí Labutě a Lyry. 

 První výsledky mise Kepler byly publiko-
vány v lednu 2010. Za prvních 45 dní pozo-
rování objevil Kepler 5 exoplanet, všechny v 
kategorii Jupiter.  V lednu 2011 byl pak pu-
blikován seznam  stovek hvězd s pravděpo-

NOVÉ OBJEVY V ASTRONOMII
      – EXOPLANETY

dobným výskytem exoplanety, tito kandi-
dáti se postupně prověřují a potvrzují. Také 
se již podařilo najít několik desítek exopla-
net, které se velikostí podobají Zemi a dvě 
exoplanety, které obíhají okolo své hvězdy v 
tvz. zóně života – neboli podmínky na pla-
netě umožňují aby tam byla voda v tekutém 
stavu. Odhaduje se, že v r. 2013 bude nale-
zena první exoplaneta na níž  bude teku-
tá voda potvrzena .

 Ke dni 18 listopadu 2011 bylo v data-
bázi Extrasolar Planets Encyklopedia 
zaznamenáno celkem 702 potvrze-
ných exoplanet. Z družice Kepler  
se eviduje dalších 3000 kandidátů 
na exoplanetu. Mezi kandidáty 
je pak celkem 207 zemského 
typu – do 1,25 poloměru 
Země a 680 super země  - 
1,25 až 2 poloměru Země. 
Jedním z cílů mise Kep-
ler je i odhadnout, ko-
lik hvězd má kolem sebe 
planety. Podle výsledků za prv-
ní rok a půl činnosti družice může 
kolem 1,4 až 2,7 % hvězd podobných Slun-
ci obíhat planeta podobná Zemi. Celkově pak 
může kolem všech hvězd naší Galaxie kroužit 
500 milionů až 50 miliard planet.

 Na závěr je nutné připomenout, že ze 
Země zatím žádným dalekohledem přímo 
pozorovat exoplanetu není možné. Jsou však 
viditelné hvězdy kolem kterých exoplane-
ty obíhají. Toho využili američtí vědci  a za-
čali u nově objevených planetárních systémů 
hledat v radiových frekvencích elektromag-
netického spektra stopu zanechanou vyspě-
lou inteligentní civilizací. Je jen otázkou času 
než se nám podaří takovou civilizaci najít. Je 
však nutné mít na paměti, že 3000 světělných 
let daleko, znamená také, že signál je se sta-
rý 3000 let a civilizace již za tu dobu nemu-
sí existovat. Lidská civilizace vysílá do vesmí-
ru radiové signály teprve necelých 200 let. Jak 
dlouho tady ještě budeme ?

 Astronomický kroužek  
F.Gaidečka  a K.Proksch

 Hvězdárna astronomického kroužku 
je přístupná každý pátek večer za přízni-
vého počasí.

 Pozorování dalekohledem: 
Měsíc (první čtvrť – úplněk)
Planety: Venuše, Mars, Jupiter, Saturn
 Leden:  17 – 20 hod.
 Únor: 18 – 21 hod.
 Kontakt   
e-mail:frantisek.gaidecka@agroup.cz
e-mail:karlheinz@seznam.cz
 tlf:  553 668 778
 mobil:  732 845 328
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Návštěva v Domově seniorůVítání občánků

Výlov Nezmaru



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY  
„Není nic špatného nebo dobrého samo o sobě. Všemu dává vlastnosti teprve 
naše myšlení.“
Hamlet

Milí čtenáři dolnobenešovského zpravoda-
je,

chtěla bych Vám prostřednictvím několika 
článků tohoto čísla připomenout naši základ-
ní školu. V lednu, až budete číst tyto řádky, 
bude pomalu končit pololetí školního roku. 
Nemůžu tomu ani uvěřit, neboť mám do-
jem, že jsme teprve před nedávnem zahajo-
vali. Nabízíme Vám informace z naší činnos-

ti v podobě článků pedagogů, vedení a někte-
rých žáků.

Do nového roku nám všem přeji přede-
vším zdraví. Dětem, aby se jim ve škole líbilo 
a učení je bavilo. Pedagogům a rodičům pev-
né nervy, hodně optimismu a jistý nadhled. A 
protože škola je nejen o vztahu žák – učitel – 
rodič, ale i o vzájemné komunikaci, předklá-
dám vám k zamyšlení tato slova:

„Učíme se mlu-
vit, ale ne komu-
nikovat, kontro-
lujeme své vědo-
mé myšlenky, ale 
méně své emoce a prožitky – mezilidské vzta-
hy předurčují více emoce než myšlenky.“

Mgr. Marie Sovíková

MUDRC  2011
Od čtvrtku 27. října do neděle 30. října se ve Frýdku - Místku ko-

nalo celostátní finále soutěže malých debrujárů MUDRC 2011. 
Celá soutěž začala již v únoru 4 korespondenčními koly. Do sou-

těže se přihlásilo 76 týmů z celé republiky. Týmy musely plnit vel-
mi náročné úkoly z fyziky, přírodovědy, ekologie, ale také z všeobec-
ných znalostí. Z naší školy byly letos přihlášeny 2 kluby, ve starší ka-
tegorii DACANI a v mladší kategorii ŠMOULOVÉ. Po skončení ko-
respondenčních kol v červnu bylo rozhodnuto, do finále pojede nej-
lepších 24 týmů, které měly nejvíce bodů v hodnocení. Byli jsme vel-
mi šťastni, že oba naše týmy byly mezi nimi.

Do finále ovšem mohly jet reprezentovat pouze 4 děti a 1 vedou-
cí za každý tým. Proto jsme museli i pro naše družstva vybrat své zá-
stupce, ačkoli s korespondenčními koly pomáhali všichni účastní-
ci našeho kroužku malých debrujárů. Za tým Dacanů byli vybrá-
ni- Josef Persich, Kateřina Janíková, Jakub Müller a Robin Kočí. Tým 
Šmoulů tvořili - Jiří Kaluža, Terezie Hahnová, Denisa Šramlová a Sa-
bina Vilášková. 

Ve Frýdku nás čekaly opravdu složité disciplíny- pokusy se svíč-
kou, pouštění vyrobených horkovzdušných balónů, obrázky jed-
ním tahem, chůze po žhavém uhlí,… Poslední soutěžní disciplíny 

se konaly na interaktivní výstavě TOP SECRET v Ostravě. Potom 
už všichni účastníci netrpělivě čekali na vyhlášení výsledků. Porota 
měla nelehký úkol, ale protože v porotě byli kromě ostatních i tako-
vé osobnosti jako Doc. RNDr. Milan Rojko, CSc., Dr.Azmi Kocak z 
univerzity v Istanbulu či prezident AMD ČR Mgr. Petr Zapletal, ni-
kdo nepochyboval, že rozhodnou spravedlivě.

Nakonec naše kluby dopadly takto:
Mladší kategorie: ŠMOULOVÉ - 4. Místo v ČR
Starší kategorie: DACANI - 7. Místo v ČR + speciální cena za nej-

lepší kuličkovou dráhu
Myslím si, že naše děti odvedly obrovský kus práce během ce-

lého roku, za kterou je jim jistě toho výborné umístění odměnou. 
Moc bych také chtěl poděkovat panu Lukáši Bjelkovi, že byl ocho-
ten ujmout se našeho staršího týmu jako vedoucí a celou akci s námi 
absolvoval.

Také bych rád poděkoval Městu Dolní Benešov za sponzorová-
ní výdajů za stravu a ubytování a Sdružení rodičů a přátel školy za 
sponzorování jízdného. Byl bych moc rád, kdyby se v následujícím 
roce opět povedlo probojovat našim dětem do celostátního finále, 
ale cesta k němu je ještě velmi dlouhá a náročná.

Mgr. Leon Hahn
Vedoucí KMD Dolní Benešov



Florbalové mistrovství 
HLUČÍNSKA Bolatice 2011

Dne 16. 11. 2011 se v základní škole Bolatice uskutečnil 1. Mistrov-
ský turnaj hlučínska ve florbalu. Na tomto turnaji se utkali žáci i žáky-
ně devátých tříd rozděleni do osmi družstev reprezentující své školy, 
ale také města jako Hlučín, Bolatice, Bohuslavice, Štěpánkovice, Kobe-
řice a nakonec náš mistrovský Dolní Benešov. Týmy byly rozděleny do 
dvou skupin po čtyřech, z nichž do finále postoupily pouze dva. Skupi-
na A se stala stěžejní pro náš tým a pro Bohuslavice, ve skupině B mezi 
sebou soupeřily domácí Bolatice a hostující Štěpánkovice.   
 

Finále to bylo opravdu dramatické a velmi vyrovnané. Naši žáci bo-
jovali do posledních sil a nakonec udrželi náskok. Porazili tak silného 
soupeře Bolatice 4:3. Úsilí žáků pak bylo náležitě odměněno historic-
ky prvním titulem žákovského mistra hlučínska, na který můžeme být 
řádně pyšní. A neposledně také pohárem a medailemi.   
       

Chtěla bych tímto poděkovat celému našemu týmu za odvedenou 
krásnou a férovou hru. Jmenovitě pak P. Hennhoferovi, M. Thiemlovi, 
J. Velichovi, D. Stříbnému, A. Baránkovi, J. Vavřínkovi, P. Faikovi, M. 
Gargošovi, P. Starostkovi, D. Hilbertu, V. Harazimovi a A. Urbanovi.

 Mgr. Hana Maulerová

ŠACHY
V neděli 25. 9. 2011 se družstvo z naší školy ve složení Pavel Gem-

sa, Marek Janoš, Kateřina Anna Janošová, Terezka Gemsová zúčastni-
li šachového turnaje, pro žáky základních škol „Hukvaldské šachová-
ní“ a vybojovali pro naši školu 1. místo. Přivezli nám nádherný pohár 
a diplom. 1. místo v jednotlivcích ve své kategorii získala rovněž žač-
ka naší školy Kateřina Anna Janošová. Terezka Gemsová získala ve své 
kategorii v jednotlivcích 8. místo. Marek Janoš ve své kategorii skončil 
na 6. místě a Pavel Gemsa byl ve své kategorii 13. 

14. a 15. prosince probíhala další soutěž a to Okresní finále přebo-
ru škol v šachu pro školní rok 2011/2012. V kategorii A skončilo druž-
stvo ve složení Kateřina Anna Janošová, Terezka Gemsová, Aneta Ti-
chá, Filip Zámoravec a Max Hartoš na 2. místě.

V kategorii B skončilo družstvo ve složení Marek Janoš, Pavel Gem-
sa, Lukáš Bělka a Vojtěch Vinárek na 1. místě. Obě dvě družstva po-
stupují do krajského kola.

MIMOŠKOLNÍ AKTIVITY
Nové pojetí vyučování není jen klasické učení ve třídě. Podstatou 

učení v moderní škole je snaha přiblížit školu životu a opačně -umož-
nit životu proniknout do školy.

Důležitou úlohou při učení má bezprostřední styk s realitou života, 
podílení se na společných projektech a činnostech. Příkladem vhodných 
situací, jež je možno všestranně využít pro přirozené, nenásilné učení je 
více. Mezi ně patří exkurze, besedy, návštěvy divadla, kina, výlety apod.

Jedná se o aktivity, kterými se snažíme dnešnímu školákovi, který 
často žije v uzavřeném světě znaků a symbolů, zprostředkovat kontakt 
s přírodou a s civilizací.

Další výhodou těchto situací je přirozená možnost žáka budovat si 
své postavení v kolektivu a upevňovat vztahy. Žáci se poznávají i v ji-
ných situacích než je uzavřené prostředí školy a tím lze přispět ke kva-
litnějšímu rozvoji sociálních vazeb a zpříjemňování třídního klimatu.

 Jaký je názor našich žáků na další školní aktivity si můžete přečíst 
v jejich příspěvcích.

                                           Mgr. Michaela Bumbová, učitelka

GULAŠIÁDA
V temných listopadových dnech jsme prožili velké dobrodružství. 

Vyrazili jsme spolu s naší třídní učitelkou na mimoškolní akci, kterou 
jsme nazvali „Gulašiáda“, do bývalé bohuslavské pískovny.

Když jsme došli na místo, vytáhli jsme potřebné ingredience a zača-
li s přípravou kotlíkového guláše. Někteří slzeli u krájení cibule, další 
krájeli párky, jiní už rozdělávali oheň a rozehřívali olej v kotlíku.

Než se guláš uvařil, hráli jsme hry. Náš úžasný pan školník nám zho-
tovil lanovku a ti, kteří se nebáli, s nadšením jezdili.

A to už byl guláš hotový! Mňam, mňam. Snědli jsme ho deset litrů!
Přestože jsme se vraceli domů při svitu měsíce a baterek a byla veli-

ká zima, vůbec nám to nevadilo. V bříšku nás hřál teplý guláš a v hlavě 
pěkně prožité páteční odpoledne. Cestou jsme ještě stihli naplánovat 
další společné třídní akce - vánoční bowlingový turnaj, společné pla-
vání v aquaparku v Kravařích a večerní návštěvu hudebního předsta-
vení v divadle. Už teď se moc těšíme.
     Barbora Mazalová, Barbora Gaidečková, Kateřina Janíková,7. A



CYKLISTICKÝ VÝLET
29. září v odpoledních hodinách naše třída společně s paní učitel-

kou vyrazila na cyklistický výlet. Naším cílem byl model zahradní že-
leznice ve Vřesině. Abychom to neměli tak jednoduché a mohli uká-
zat, že máme silné nohy, zvolili jsme trasu přes Jilešovice, Kozmice, Ju-
liánku, lesem do Vřesiny. 

Přestože už nejsme malé děti, železnicí jsme byli nadšení. Pán maji-
tel nám vyprávěl, jak trať na své zahradě budoval, jak vyráběl modely 
budov i krajiny kolem. Měli jsme možnost vlastnoručně vláček řídit a 
mnozí se ukázali jako skvělí strojvedoucí.

V nedaleké restauraci, u limonády či kofoly, jsme diskutovali o zruč-
nosti a nápaditosti majitele a konstruktéra železnice, dali něco malého 
na zub a zahráli jsme si petang.

Když se začalo stmívat, vyjeli jsme zpět směrem k Dolnímu Benešo-
vu. Ke škole jsme dorazili unavení, ale nadšení a v hlavách mnohých 
z nás klíčila myšlenka, jak si takovou trať postavit doma na zahradě.

                 František Sněhota, Vít Jarolim,
 Filip Košec, 7.A

TURISTICKÝ VÝLET
Hned v prvních dnech nového školního roku naše paní učitelka vy-

myslela turistický výlet do nedalekých Bolatic, až k rybníku v remíz-
ku nad letištěm. 

Cesta nám utekla, protože jsme si povídali. A těsně po prázdninách 
jsme měli všichni o čem povídat. Nohy nás trošku bolely, ale u rybní-
ka nás čekalo překvapení v podobě příjemného posezení s lavičkami.

Po krátkém odpočinku a svačině jsme se učili základy první pomo-
ci. Vyzkoušet si znehybňování končetin pomocí klacíků a bund není 
zas tak jednoduché, jak se na první pohled zdá. A tak jsme s nadše-
ním přivítali návrh hry na schovávanou. Schovávání v hustém porostu 
okolního lesíku jsme všichni výborně zvládli.

Cestu domů jsme zvolili podél kukuřičného pole. A to už nás přepa-
dala únava. Přes statek Moravec k naší škole to byl ještě pořádný kus, 
ale krásně strávený školní den zato stál.

                        Jakub Fojtík, Robin Kočí, Aneta Jalůvková, 
Radka Srncová, 7.A

PREVENCE RIZIKOVÝCH 
FOREM CHOVÁNÍ

Dospívání je přechodnou fází lidského života, kdy člověk pře-
stává být dítětem, avšak není zatím dospělým. Dospívání je jed-
ním z rizikových období. Člověk se mění rychle a radikálně. Úko-
lem nás dospělých je pomoci dospívajícím překonat ve zdraví toto 
období.

Na začátku školního roku bylo žákům jako každý rok nabídnuto 
dostatečné množství mimoškolní činnosti – Debrujáři, matema-
tický kroužek, žurnalistický kroužek, akce pořádané centrem vol-
ného času v Kravařích, sportovní kroužky ve městě, kroužky při 
kulturním domě v Dolním Benešově, kroužky při DDM v Hlučí-
ně. Všichni dobře víme, že kdo si hraje, nezlobí (nebo alespoň zlo-
bí méně) a dospívá rychleji.

Na druhém stupni se prevence vyskytuje nejčastěji jako součást 
výchovy ke zdraví. Žáci jsou seznamováni s nebezpečím, které jim 
hrozí v případě užívání návykových látek, patologického hráčství, 
nebezpečím sociálních sítí, nutností zdravé výživy a pravidelné-
ho pohybu.

V letošním školním roce jsme využili nabídky Centra primár-
ní prevence Renarkon. 4. a 5. třídy absolvovaly v září, říjnu a lis-
topadu prožitkové programy BUĎ OK, složené ze tří devadesáti-
minutových bloků. Bloky byly zaměřeny na spolupráci žáků, vzá-
jemnou toleranci, navazování kontaktů, sebepojetí, uplatnění ve 
třídě. V 6. ročníku se žáci zúčastnili rovněž tří programů s té-
maty vztahy mezi spolužáky, ubližování a zdravý životní styl. 7. 
a 8. ročníky měli dva programy – vztahy a šikana. Výhodou těch-
to programů je, že s třídou pracuje člověk z venku a třídní učitel 
může pozorovat chování a reakce žáků v jiných situacích než je 
školní výuka.

9.ročníky se zúčastnily v listopadu přednášky MUDr. Petra Ko-
váře ,,Láska ano, děti ještě ne“. Přednáška byla zaměřena na rizika 
spojená s pohlavním životem, antikoncepci, problematiku mož-
ného nechtěného těhotenství, pohlavní choroby a AIDS. MUDr. 
Kovář působí jako gynekolog v Havířově a Hati. Spolupracuje při 
psaní knížek s MUDr. Radimem Uzlem.

Dívky 6. a 9. ročníku se zúčastnily výborného výchovně-vzdě-
lávacího programu Čas proměn. Tento program nabízí společnost 
pro plánování rodiny a sexuální výchovu z Pardubic.

Chci upozornit také na nebezpečí užívání alkoholu a cigaret. V 
České republice je tolerance k užívání těchto legálních drog po-
měrně značná. Ve škole jsou žáci seznámeni s nebezpečím, které 
jim hrozí při užívání těchto látek. Bohužel si je mohou v našem 
městě opatřit velmi snadno. Proto apeluji i na rodiče. Zdraví va-
šich dětí by mělo být na prvním místě!

      Mgr. Libuše Widlová

Akce k volbě povolání od počátku 
školního roku 2011/2012 

Součástí přípravy na volbu povolání žáků 9. tříd jsou prezenta-
ce SŠ přímo v hodinách vyučovacích předmětů Výchova k volbě 
povolání a Výchova k občanství.

Od počátku školního roku se zatím takto předvedlo 6 středních 
škol z okresu OP, OV i BR. K nejpoutavějším patřily prezentace 
SŠ hotelnictví, gastronomie a služeb z Šilheřovic a SPŠ z Krnova.

3. 11. 2011 byli žáci na exkurzi ve SŠ technické na Kolofíkově 
nábřeží v Opavě. Zúčastnili se rovněž Informy, prezentační vý-
stavy středních škol, která se současně konala v areálu této školy.

7. 12. 2011 proběhla informační schůzka k přijímacímu říze-
ní ke vzdělávání ve středních školách a konzervatořích pro školní 
rok 2012/2013. Byla určena hlavně rodičům vycházejících žáků. 
Schůzku vedla výchovná poradkyně Mgr. D. Charchutová. Rodi-
če si mohli vyslechnout i ředitele a zástupce tří středních škol z 
Opavy a jednoho z Ostravy.

Chystáme společnou návštěvu Dne otevřených dveří na ně-
které střední škole v Opavě nebo v Ostravě. Je to jedinečná pří-
ležitost, jak se seznámit se školním prostředím, jak se dozvědět 
konkrétní informace o škole a podmínkách studia. Každá střed-
ní škola pořádá několik Dnů otevřených dveří. Rodiče by měli se 
svými dětmi co možná nejvíce využít těchto příležitostí a indi-
viduálně navštívit více vybraných středních škol, aby mohli lépe 
porovnávat a posuzovat.

                                              Mgr. Dagmar Charchutová



Milí rodiče předškoláků, opět se blíží zápis budoucích prvňáčků 
do školy. Letos proběhne zápis na naší škole v pátek 27.1 2012. Ve 
stejném termínu bude i zápis ve škole v Zábřehu.

Jít poprvé do školy, to je pro dítě veliká událost a zápis je jen prv-
ní krůček. Jestliže rodiče dítě na školu správně připravují, určitě se 
nedočkavě těší. Dítě nastupující do školy musí být zralé po strán-
ce tělesné i duševní. Musí být dostatečně pohybově, sociálně i pra-
covně vyvinuto. Žádné z těchto hledisek školní zralosti není méně 
důležité a žádné nesmí chybět. Dítě, které není dostatečně zralé, ve 
škole selhává, a to i tehdy, když má dobrou inteligenci.

Rodiče předškoláků mohou dětem nástup do školy usnadnit, 
když je budou správně připravovat. Není tím myšleno, že je bu-
dou učit číst a psát, ale budou rozvíjet jeho řeč a myšlení. Pokud 
dítě nevyslovuje správně, je nejvyšší čas obrátit se na logopedic-
kou poradnu. Cvičte s dítětem paměť, hrajte různé hry a často si 
povídejte.

Dovolte dítěti hodně kreslit, stavět stavebnice a stříhat. Podpo-
říte tím obratnost jeho ruky. V této souvislosti je nutno zdůraznit, 
že pokud dítě dává přednost levé ruce před pravou, nepřecvičujte. 
Můžete tím dítě nevědomky poškodit.

Dítě, které je zralé na školu, by se mělo umět na práci soustředit. 
Mělo by vydržet určitou dobu u jedné činnosti. Mělo by také být 
samostatné při jídle, oblékání, úklidu hraček a podobně.

Věříme, že vaše děti toto všechno zvládají a do školy budou na-
stupovat bez obav. Máte ještě pořád dostatek času dítě správným 
směrem rozvíjet a podporovat u dětí chuť a zájem o školní práci.

Moc se na všechny budoucí prvňáky těšíme a přejeme jim hod-
ně zdaru u zápisu. Rodičům přejeme mnoho trpělivosti při práci s 
vašimi skoroprvňáčky!

Mgr. Marie Adamíková a Mgr. Adelheida Rycková

Školní družina v našem městě
Školní družina při základní škole v Dolním Benešově se aktivně po-

dílí na ovlivňování volného času žáků. Umožňuje zájmové a odpočin-
kové činnosti a různé formy přípravy na vyučování.

Má dvě smíšená oddělení, která se nacházejí v budově dolnobene-
šovského zámku. Činnost školní družiny ( dále jen ŠD ) je určena vý-
hradně pro žáky prvního stupně základní školy. 

Žáci jsou přijímáni na základě řádně vyplněné přihlášky do naplně-
ní kapacity. Přijetí do ŠD není nárokové, o umístění či případném vy-
loučení žáka z ŠD rozhoduje ředitelka školy.

Vzhledem k velkému zájmu zákonných zástupců o umístění dětí ve 
školní družině byla kapacita ŠD navýšena ze současných 50-ti na 60 
žáků. Zákonní zástupci budoucích prvňáčků mají možnost přihlásit 
své dítě k docházce do ŠD při zápisu do první třídy. Tato možnost se 
nabízí rovněž žákům ze Zábřehu, pokud tito budou navštěvovat zá-
kladní školu prvního stupně v Dolním Benešově.

Provoz ŠD je rozvržen do dvou částí:
Ranní ŠD – organizována v budově Červené školy v době 

od 6:45 do 7:45 hod.
Odpolední ŠD – organizována v budově zámku v době 

od 11:40 do 16:00 hod. ( po – čt )
od 11:40 do 15:30 hod. ( pá )

Na základě vyhlášky MŠMT č. 74/2005 Sb., o zájmovém vzdělávání 
byla vydána směrnice o platbě školného ve ŠD. 

Výše platby s platností od 1. 1. 2012 je stanovena následovně:  
Ranní a odpolední ŠD   – 1.000 Kč za školní rok
Odpolední ŠD                 –     800 Kč za školní rok   

Cílem naší práce je radostné prožití pobytu žáků ve ŠD. Veške-
ré činnosti organizujeme tak, abychom žáky podněcovaly k akti-
vitě a rozvíjely mezi nimi kladné vztahy. Zapojujeme žáky do růz-
norodých činností a zároveň respektujeme jejich zájmy a pracovní 
tempo. Pravidelně připravujeme výtvarné, pracovní, hudební, po-
znávací a pohybové činnosti, nezapomínáme na každodenní pobyt 
venku, vycházky a hry v přírodě. Každoročně pořádáme pro žáky 
sezónní akce např. dopravní soutěže s koloběžkami, adventní díl-
nu, vánoční besídku u stromečku s nadílkou, zimní olympiádu, ve-
likonoční tvoření, výchovné akce ke Dni země, sportovní a soutěži-
vé odpoledne ke Dni dětí apod. Každoročně se účastníme i soutě-
ží školních družin v našem obvodu Hlučín, kde naši žáci již získali 
řadu ocenění. Radostný pobyt a spokojenost dětí ve školní družině 
je pak pro nás tou největší odměnou. 

Za ŠD vychovatelky 
Jana Faiková a Krista Hartošová

KROUŽKY 
NA ZŠ DOLNÍ BENEŠOV

V letošním školním roce pracují na naší škole tyto kroužky:
KROUŽEK VEDOUCÍ
Žurnalistický Mgr. Martina Steyerová
Příprava k přijímacím zkouškám 
z matematiky Mgr. Jiřina Pačková
Příprava k přijímacím zkouškám 
z jazyka českého Mgr. Martina Steyerová
Zajímavá matematika Mgr. Lucie Hamplová
Debrujáři Mgr. Leon Hahn
Literární Mgr. Marcela Schmiedhamerová
Sportovní hry Mgr. Marcela Bilíková
Pohybové hry Mgr. Marie Adamíková
Angličtina Mgr. Lucie Vrchovecká
Zdravotnický  Mgr. Jindřiška Kosinová

Dále jsme v tělocvičně ZŠ poskytli prostor pro další kroužky, kte-
ré jsou vedeny odbornými instruktory. V případě zájmu je nutné, 
aby si rodiče s instruktory sami domluvili aktivity svého dítěte v 
čase konání.

KROUŽEK DEN ČAS VEDOUCÍ
Stolní tenis úterý, čtvrtek 16.30 – 18.00 Jiří Holeček

Taneční 
kroužek

pondělí 14.00 – 16.00 TK Rytmik 
Ostrava

Zumba 
pro děti

pátek 14.00 – 16.00 Lucie 
Wilpertová

Kurz sebeobrany 
pro začátečníky

středa 
(od 4. 1. 2012)

17.30 - 18.30 David Ranoš

                                                                           Mgr. Blanka Bittová

ŠKOLSKÁ RADA
Na podzim proběhly volby do školské rady pro období od 1. 12. 

2011 do 30. 11. 2014. Volilo se v základní škole z řad pedagogů a 
rodičů. Také město Dolní Benešov navrhlo dva své zastupitele pro 
tuto práci. Školská rada má šest členů, dva budou hájit zájmy ško-
ly, dva zájmy rodičů a dva zájmy města. Ředitel není členem škol-
ské rady.

Složení: Mgr. Bittová Blanka, Mgr. Vrchovecká Lucie, Mgr. Ko-
sinová Jindřiška, Mgr. Hahn Leon, Mgr. Hartoš Josef, Hanke Jiří.

Nová školská rada na svém prvním zasedání zvolila za předsed-
kyni Mgr. Jindřišku Kosinovou, za místopředsedu Jiřího Hankeho 
a za zapisovatelku Mgr. Lucii Vrchoveckou.

 
 

editelství školy v Dolním Benešov  oznamuje, že 
 

Zápis žák  do 1. t ídy 
 
 
 narozených od 1. 9. 2005 – 31. 8. 2006 
 

 bude 27. 1. 2012 v dob  od 13.00 – 17.00 hod. 
 
 
 

na „ ervené škole“, Opavská ul. 173 
a v Záb ehu na ZŠ, Opavská 80 

 
               Ob anský pr kaz a rodný list dít te vezm te s sebou. 



Co mi dává a bere škola?
(úvaha)

Je neuvěřitelné, jak čas letí. Přesně si pamatuji okamžik, kdy jsem 
vstoupil do těch obrovských dveří naší školy a začal svůj první školní 
den. Do první třídy se každý těšil, ale s přibývajícím věkem do školy 
chodíme velice neradi a jen kvůli tomu, že tam chodit musíme.

Co mi dává škola? Skoro každý školák Vám na tuto otázku od-
poví – nic. Ale když nad tím zapřemýšlíte, škola Vám dává hodně 
věcí. Například bych nevěděl, co je to podmět a přísudek, kolmice 
nebo těžnice, neznal bych žádného Spartaka nebo Kolumba a co je to 
nejhorší, nemohl bych napsat ani tuto slohovou práci. Škola mi dala 
také hodně kamarádů, bez nichž by ve škole byla o přestávkách nuda. 
Dala mi schopnost rozhodnout se, unést nápor a řešit různé situace. 

Na druhou stranu existuje i odvrácená tvář školy, která mi také 
hodně věcí vzala. Čas strávený ve školních lavicích, bez kterého bych 
ale neměl potřebné vzdělání ke studiu, ať už na střední nebo na vyso-
ké škole, a spousty energie vynaložené do učení. 

Proč se vlastně učíme? Proč se učit doma po škole, když si může-
me užít slunečný den venku s přáteli? Myslím si, že učení není zase 
taková otrava a může nás někdy i bavit. Naši rodiče často říkají: „Co 
bych za to dal chodit do školy!“ A jednou, když jsem šel do školy, 
viděl jsem maminky, jak vedou své děti do školky a řekl jsem si to 
samé: „Co bych za to dal, kdybych mohl chodit do školky!“ Takže je 
to tak napůl.

Škola má své klady a zápory. I když tam chodíme neradi, přesto nás 
něco v životě naučí. Škola je přece základ života. 

Jan Vavřínek, 9. A

Co pro mě znamená láska?
(úvaha)

Tvrdí se, že milujeme, abychom byli milováni. Já tvrdím, že 
milujeme, abychom dokázali žít.

Milovat znamená myslet na někoho ve dne v noci, mít strach, 
že ho ztratíme, trpět, když trpí i ten druhý. 

Láska může být jakákoli: mateřská, přátelská a hlavně ta part-
nerská, která bolí nejvíce, když nás zklame. 

Někdy mám pocit, že můj život je postaven na citátu: „Milu-
jeme ty, co nás odmítají a odmítáme ty, co nás milují.“ Když nás 
zklame ten, pro koho žijeme, ten, s kým máme ty nejkrásněj-
ší zážitky, ten, bez koho nedokážeme žít, zkrátka ten, koho mi-
lujeme, máme chuť všeho nechat a nejraději bychom ani neexis-
tovali. 

V životě potkáme mnoho lásek, ale jen jedna z nich je ta 
opravdová. Život je jen jeden a i když nás někdo zklame, život 
jde dál. Zamilovaný člověk možná dokáže odpustit lež i nevěru, 
ale myslím si, že nedokáže odpustit to, že byl přestat milován.

Jsou lidé, kteří z lásky mají strach, protože nechtějí být zkla-
máni, a proto si raději pořídí němou tvář jako psa, kočku nebo 
jiné zvířátko. Myslím si, že láska ke zvířeti je sice krásná, ale pře-
sto se žádná nevyrovná opravdové partnerské lásce.

Láska je nejkrásnější pocit v životě a každému bych přála, aby 
si ji prožil a poznal, jaká doopravdy je.  

Ingrid Sroková, 9. B

SLOHOVÉ PRÁCE ŽÁKŮ

První prosincovou středu se v nádherně vyzdobeném sále kulturního 
domu v Dolním Benešově konalo 23. setkání zdravotně postižených dětí, 
mládeže, dospělých z Moravskoslezského a Olomouckého kraje pod tradič-
ním názvem Děti dětem. 

Od září tým nadšených lidí kolem pana Mgr. Josefa Hartoše připravoval 
tuto velkolepou akci, které každoročně zúčastňuje víc než 500 návštěvníků 
z různých ústavů, diakonií, speciálních škol, ale i jednotlivců, kteří tráví čas 
doma. Setkání je významné tím, že umožňuje klientům setkat se s přáteli v 
novém prostředí, kde je o ně opravdu dobře postaráno – skvělé jídlo, boha-
tý kulturní program s losováním hodnotných cen, s tancem, hudbou, soutě-
žemi atd.

V programu vystoupili např. Dětský pěvecký sbor Nezmar pod vedením 
Heleny Mižičové, skupina Pavla Nováka, country kapela Karavana, mažoret-
ky Excelent pod vedením Míši Kristové, zábavná skupina Tomino a další. 

Je zapotřebí poděkovat všem organizátorů a realizátorům celé akce, spon-
zorům, vedení, pedagogům a žákům mateřských a základních škol v Dolním 
Benešově, Kozmicích, Bohuslavicích, Kravařích. Poděkování si zaslouží také 
MO ČČK, MO SPCCH, MÚ v Dolním Benešově a další. Přestože se jedná o 
organizačně náročnou akci, věřím, že všichni byli vnitřně naplněni pocitem 
smysluplnosti a radostí.

DĚTI DĚTEMDĚTI DĚTEM



POZNÁVÁME RODÁKY

PADESÁTKA HELENY GOLOVÉ V ROCE 1963:
Dole zleva: Hedvika Heidrová, Helena Prchalová, Alois Gola, Aloisie Miketová - 2.ř.: 
Trudka Golová-Niklasová, Štefana Golová, Marie Tomaková-Tasudisová, Josef Tomaka, 
Alois Gola, Jindřich Šikora, Adolf Šikora, Helena Golová, Šikorová a Hilda Šikorová roz.
Golová - 3.ř.: Anděla Golová roz.Stařinská, Magda Golová-Dastíková, Marie Golová-Ve-
selá, Emil Faika, Josef Gola a Anna Golová roz.Vavřínková, - nahoře Erich Gola a Leo 
Gola. Dole na klíně Liba Tasudisová, Marie Kosková, Toník Šikora a Hedvika Radošovská.

Varhaník Leopold Hošický (1894-1962) s dru-
hou manželkou Agnes roz. Persichovou (1900-
1962). Měli tři děti - Elišku, Annu a Herberta. S
první manželkou Elizabeth Korzistkovou měl 
dceru Cecilii.

RODINA LELKOVA V ROCE 1953:
Georg Lellek (1900-1977) a Aloisie roz.Hoffmannová (1910-1995) a je-
jich děti: Antonie vd.Pchálková (1935-1986), Ernst *1938, Gerhard *1942, 
Anna vd.Buhlová *1944 a Josef (1946-2006). O další tři syny přišli v době 
války -Jan (1931-1944), Josef (1933-1945) a Walter (1941-1942).

Svatba Elišky Hošické *1933 a Maxe Adamíka *1932 v roce 
1956. Nahoře bratr ženicha Gunter a sourozenci nevěsty Anna 
a Herbert.



29/11 Rada Sdružení obcí Hlučínska 
po projednání bere na vědomí 

a) kontrolu 10. jednání Rady SOH ze 
dne 8. 11. 2011,

b) sdělení fy Armatury Group a.s. o fi-
nanční podpoře zhotovení studie „Per-
spektivního řešení dopravní obslužnosti 
v regionu Hlučínska“  a poděkuje firmě 
za podporu tvorby studie,

c) poděkování Charity Opava za po-
skytnutý finanční dar dennímu stacio-
náři „Mraveneček“,

d) sdělení ředitele odboru ochrany 
ovzduší Ministerstva životního prostře-
dí Ing. Jana  Kužela k dopisu starosty 
obce Bolatice o ochraně životního pro-
středí, resp. o ochraně  ovzduší,

e) sdělení ministra práce a sociálních 
věcí, Dr. Ing. Jaromíra Drábka, Na Po-
říčním právu 1, Praha k závěrům z jed-
nání mezi SOH a zaměstnavateli v regi-
onu,

f) sdělení Ing. Petra Bendla, minist-
ra zemědělství k dopisu předsedy SOH 
k problematice zemědělství,

 g) návrh Ing. J. Hájka o možnosti fi-
nanční podpory dostihů na Albertovci 
ze strany SOH  a sdělí mu, že SOH nemá 
dostatek finančních prostředků na tako-
véto účely a proto tyto  aktivity nepod-
poruje.

30/11 Rada Sdružení obcí Hlučínska 
po projednání schvaluje

a) program 11. jednání Rady SOH v 
předloženém znění,

b) smlouvu na poskytnutí dotace na 
projekt „Partnerstvím k poznávání regi-

onu“, reg. číslo CZ.3.22/3.3.04/11.02632, 
financovaného z Operačního programu 
přeshraniční  spolupráce, Česká repub-
lika – Polská republika 2007-2013, Fond 
mikroprojektů v Euroregionu Silesia a 
pověřuje předsedu SOH Mgr. Herberta 
Paveru podpisem této smlouvy,

c) smlouvu na poskytnutí dotace na 
projekt - „Na kole bez hranic“, reg. čís-
lo CZ.3.22/3.3.04/11.02633, financova-
ného z Operačního programu přeshra-
niční spolupráce, Česká republika – Pol-
ská republika 2007-2013, Fond mikro-
projektů v Euroregionu Silesia a pově-
řuje předsedu SOH Mgr. Herberta Pave-
ru podpisem této smlouvy,

d) přijetí finančního příspěvku ve výši 
10 000,- Kč od fy Armatury Group a.s. 
na podporu zhotovení studie „Perspek-
tivního řešení dopravní obslužnosti v 
regionu Hlučínska“,

e) uzavřít s firmou Armatury Group 
a.s. darovací smlouvu na poskytnutí fi-
nančního  příspěvku na podporu zhoto-
vení studie „Perspektivního řešení do-
pravní obslužnosti v regionu Hlučínska“ 
a pověřuje předsedu SOH Mgr. Herber-
ta Paveru podpisem darovací smlouvy,

f) doporučit Sněmu SOH schválit uza-
vřít smlouvu o partnerství mezi Sdru-
žením obcí  Hlučínska a Magistrátem 
města Opavy Statutární město Opava, 
Horní náměstí 69 při přípravě projektu 
„Destinační management turistické ob-
lasti Opavské Slezsko“.

g) jako dodavatele služeb na realiza-
ci projektu „Na kole bez hranic“ firmu 

Otmar Dluhosh – TIPO, Broskvoňová 
28, 725 28 Ostrava-Hošťálkovice, která 
podala nejnižší cenovou nabídku (671 
692,- Kč včetně DPH),

h) uzavřít smlouvu mezi SOH a fir-
mou Otmar Dluhosh – TIPO, Broskvo-
ňová 28, 725 28 Ostrava-Hošťálkovice 
na realizaci projektu „Na kole bez hra-
nic“ za cenu 671 692,- Kč včetně DPH a 
prověřuje předsedu SOH podpisem této 
smlouvy,

 ch) jako dodavatele služeb na reali-
zaci projektu „Partnerstvím k poznává-
ní regionu“ firmu Bittisk s r. o., B. Něm-
cové 53, 746 01 Opava, která podala nej-
nižší cenovou nabídku  (699 515,- Kč vč. 
DPH),

i) uzavřít smlouvu mezi SOH a fir-
mou Bittisk s r. o., B. Němcové 53, 746 
01 Opava na realizaci projektu „Part-
nerstvím k poznávání regionu“ za cenu 
699 515,- Kč vč. DPH a pověřuje předse-
du SOH podpisem této smlouvy,

j) přijetí věcného daru fotoaparátu Ni-
kon v ceně cca 4 000,- Kč od p. Pečinky 
do majetku 

 SOH a schvaluje darovat fotoaparát 
Nikon v ceně cca 4 000,- Kč obvodnímu 
oddělení  Policie ČR Kravaře,

k) doporučit Sněmu SOH schválit do-
plnit program Sněmu SOH v Bolaticích 
o bod Projednání a schválení poskytnutí 
finančního daru předsedovi SOH  Mgr. 
H. Paverovi za jeho aktivitu pro činnost 
SOH.

Mgr. Herbert Pavera
předseda SOH

Usnesení č. 11 ze zápisu z jednání Rady 
Sdružení obcí Hlučínska ze dne 5. 12. 2011

 od 9,30 hod. na OÚ v Bolaticích

Stejně,  jako každá z předešlých  sezón, má i letošek  „určité“  téma.
Zvolili jsme v titulku zmíněné   „Všechno naruby tu je.“  Jisté je  tu-

díž pouze to, že  musíte/musíme  být připraveni  úplně na všechno.  :-) 
První  - testovací akce  dopadla nad očekávání  dobře. Děti  přivyk-

lé  zažitým stereotypům jsme  zpočátku  zmátli   statnými  anděli   stej-
ně  tak i vlídnými  čerticemi.  S výsledkem  byl  však nakonec  spoko-
jen i  sv. Mikuláš.

Štěpánská zábava.  25.12.2011.   Co tady převrátit? Model s  Jar-
dou  Malchárkem  je  přece osvědčený. Neustrneme! I  to  je třeba ně-
kam postrčit. Letos budou  „BENEŠOVŠTÍ  RODIČI“  ještě  benešo-
vějští.  Přidáme  částečně  benešovsko-zábřežskou  bigbeatovou for-
maci   MAJZLÍK,  světelnou show a obří bary samozřejmě  zůstanou.

Další  tradiční  akce je 18.2.2012  ples.  Jelikož  „všechno  naruby tu 
je“  volíme téma, které  ryze společenskou událost  dovoluje překlopit  
v nekonvenční cestu za sluncem. Budeme  HIPPIES.  Zveme všech-
ny, kteří  vyznávají  ideály  svobody, nezávislosti, míru  a   lásky  stejně 
tak  i  skvělou  muziku  na  pravý  květinový happening.  Lístky budou 
v předprodeji  už počátkem ledna  2012  u  paní  Andrey Praskové.

Na  setkání s Vámi  se těší „BENEŠOVŠTÍ RODIČI“

„BENEŠOVŠTÍ RODIČI“ 2012 
aneb  „Všechno naruby tu je“

V kulturním domě v Galerii Na chodbě probíhá od pro-
since 2011 do konce ledna 2012 výstava vítězných foto-
grafií soutěže FOTO-PEIN 5, kterou již pět let  organizuje 
kulturní dům Chwalowice v polském Rybniku. 

Systematická spolupráce s polskými kolegy ve všech 
uměleckých žánrech (např.festival rockové hudby, pěvec-
ké sbory, základní umělecká škola atd.) se tentokrát reali-
zovala v oblasti dokumentů na téma industriální fotogra-
fie. Jedná se o téma, které je velmi blízké oběma stranám 
Slezska, protože nádherná industriální architektura přelo-
mu 19. a 20. století se stala již neodmyslitelnou součás-
tí evropského kulturního dědictví. Bohužel řada úřední-
ků by nejraději všechny památky zbourala na jejich místo 
postavila supermarkety a další stánky nekonečného kon-
zumu. Posláním soutěže je zachovat alespoň obrazově tyto 
památky a upozornit na jejich krásu, která se ztrácí v uplý-
vajícím čase.

Fotografická výstava 
industriální architektury



Potravinová banka je organizací, která slouží jiným sdružením 
a organizacím bojujícím proti sociálnímu vyloučení různých sku-
pin obyvatelstva. Uzavírá dohody s místními humanitárními nebo 
charitativními organizacemi a dodává jim shromážděné potraviny. 
Funkce potravinových bank spočívá v darování a rozdělování. Čin-
nost potravinové banky spočívá v ochotě projevit aktivní solidari-
tu a odpovědnost. Je závislá na vůli dárců, a tím vydává svědectví 
o nezištné pomoci. Banka dává. Nejistota existuje v každém obdo-
bí a na každém místě. Proto výrobky potravin, které banka zdarma 
dostane, jsou přidělovány po celý rok četným charitativním sdru-
žením, humanitárním organizacím, střediskům vzájemné pomoci 
nebo útulkům podle toho, jak se v dané lokalitě vyskytují.

 
Historie

Počátky Potravinových bank můžeme sledovat již v roce 1967, 
kdy John Van Hengel zakládá první potravinovou banku ve Phoe-
nixu v Arizoně (USA), aby čelil nárůstu chudoby a současně bo-
joval proti plýtvání potravinami.Tímto krokem se nechává inspi-
rovat několik charitativních organizací v Paříži a v roce 1984 za-
loží první potravinovou banku. Ty pak dále vznikají i v jiných ze-
mích (Polsko, Itálie, Portugalsko). V roce 1986 se spojily do Evrop-
ské Federace potravinových bank. Registrace občanského sdružení 
Potravinová banka v Ostravě byla provedena u ministerstva vnit-
ra v dubnu 2009.  O rok později pak zahájila svoji oficiální činnost.

         
Poslání

Posláním Potravinové banky je boj proti hladu a plýtvání potra-
vinami. Ve svém poslání respektuje Chartu evropských potravino-
vých bank.Hlavní cíle Potravinové banky

- bojovat proti hladu a plýtvání potravinami
- podělit se o potraviny s lidmi v nouzi
- podporovat solidaritu mezi lidmi
- zefektivnit potravinovou pomocJak funguje potravinová ban-

ka?

Od dárců směřují potraviny do potravinové banky (na ulici Ha-
sičská 550/50 v Ostravě-Hrabůvce) a odtud si je odvážejí organiza-
ce, které poskytují služby potřebným lidem.

 
Kdo jsou dárci potravinových bank: 
 - zemědělští výrobci
 - výrobci potravin
 - potravinové řetězce, maloobchodníci
 - evropský program potravinové pomoci
 - veřejné sbírky potravin

Kdo jsou příjemci pomoci:
- centra pro bezdomovce
- domovy pro seniory
- velké rodiny
- domy na půl cesty
- lidé v sociální nouzi apod.

Potravinová banka v Ostravě, o.s.
Hasičská 550/50
700 30  OSTRAVA-HRABŮVKA
IČ 26559951
DIČ CZ26559951
Tel.:  + 420 591 140 004
Mobil: + 420 734 510 147
Email: potravinovabanka@seznam.cz
www:  www.potravinovabanka.cz

Bankovní spojení: Komerční banka, a.s.
Číslo účtu:  43-5931800287/0100
Více zde: 
http://www.potravinovabanka.cz/pb-ostrava/kontakty/
Vytvořte si vlastní stránky zdarma: http://www.webnode.cz

POTRAVINOVÁ BANKA V OSTRAVĚ
Výtěžek dobrovolného vstupného z adventních 

koncertů byl po dohodě Kulturního domu 
Dolní Benešov  a dolnobenešovské farnosti 

věnován Potravinové bance v Ostravě
(děkujeme všem, kteří přispěli bližním, sociálně slabým)



SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
Novomanželům 

blahopřejme 
Radim Vaverka a Zuzana Ondráčková
Klimkovice  Dolní Benešov

Zlatým manželům 
blahopřejeme

Gerhard Janoš    a   Ilse Janošová, 
Dolní Benešov  roz.Jankovská
   Dolní Benešov
Oskar Kocián a Marie Kociánová, 
Dolní Benešov  roz. Dudová
  Dolní Benešov   

Malé vítáme a rodičům
blahopřejeme

Jan Měkýš, Zábřeh
Mikuláš Hanzlík, Dolní Benešov

Jubilantům přejeme hodně
zdraví a spokojenosti

80 let 
Oto Koželka, Dolní Benešov
Jindřich Kupka, Dolní Benešov
Erich Hanzlík, Zábřeh
Hubert Klanica, Dolní Benešov 

85 let 
Emilia Suchánková, Dolní Benešov
Františka Kokešová, Dolní Benešov

91 let 
Emilie Heinová, Zábřeh

Budeme na Vás 
vzpomínat …

Anežka Lašková, Zábřeh
Božena Rošíková, Zábřeh

Tyto události 
zveřejňujeme 

pouze se souhlasem:
* snoubenců při uzavření manžel-

ství
* rodičů při narození dítěte
* jubilantů nebo rodinných pří-

slušníků při významném jubileu 
(70,75,80,85,90 a více)

 * pozůstalých při úmrtí

Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje 
je k 10.02.2012.

Bližší informace na MěÚ Dolní Be-
nešov – matrika – tel.: 553 651 285, 
kl. 18  

matrikářka

Dolnobenešovský rodák a odchovanec ŠK 
TJ MSA Dolní Benešov TADEÁŠ KRIEBEL, 
který v současné době hraje za extraligovou 
BŠŠ Frýdek-Místek a hostuje v druholigo-
vém „A“ týmu Dolního Benešova, obsadil v 
listopadu na Mistrovství světa mládeže do 
16 let v brazilském Caldas Novas 21. místo.

Tadeáš Kriebel se stal v březnu v Koutech 
nad Desnou opět Mistrem ČR v šachu do 16 
let a kvalifikoval se tak již potřetí  na Mistrov-
ství světa mládeže v šachu. Po výpravách do 
Asie a jižní Evropy ho tentokráte čekala vzdá-
lená Jižní Amerika a exotická Brazílie! Po 
36 hodinách úmorného cestování přes Sao 

Paulo, dorazila česká reprezentační výpra-
va do vnitrozemí Brazílie, města Caldas No-
vas - místa konání Mistrovství světa mláde-
že v šachu 2011. Tadeáš byl jako jediný čes-
ký zástupce ve věkové kategorii do 16 let. Do 
tohoto turnaje, který se hrál švýcarským sys-
témem na 9 kol, se zaregistrovalo 104 hráčů z 
celého světa, a to převážně mistři svých zemí. 
Na každý den vycházelo jedno kolo s tím, že 
uprostřed turnaje byl den volna. Tadeáš začal 
tento silně obsazený turnaj světových talentů 
velmi dobře a po 4. kole byl dokonce na bron-
zové příčce. Po polovině turnaje mu patřilo 4. 
místo. V šestém kole přišla první porážka od 

mistra Ukrajiny a v dalším kole velká hrub-
ka a nešťastná porážka s průměrným peru-
ánským reprezentantem, která ho definitivně 
odsunula z bojů o nejpřednější příčky. Po re-
míze a výhře v posledních kolech z toho bylo 
konečné 21. místo na světě, což je Tadeášovo 
nejlepší umístění ze světových šampionátů a 
další úspěch dolnobenešovské šachové líhně. 
Komentáře a kompletní výsledkovou listinu k 
tomuto mistrovství najdete na stránkách ŠK 
TJ MSA Dolní Benešov: 

http://sachy-msa.dolnibenesov.net/  
     
                       Radomír Vavřínek

DOLNOBENEŠOVSKÝ ŠACHISTA 
SKONČIL 21. NA SVĚTĚ



KULTURNÍ DŮM DOLNÍ BENEŠOV
Opavská 161, 747 22 Dolní Benešov, tel.: 553651159, e-mail kultura@dolnibenesov.cz

MALÁ PROSINCOVÁ BILANCE
Je známo, že podzimní a zimní měsíce jsou v kulturním domě velmi 

hektické. Ale například prosinec byl na hranicích kapacity KD. Usku-
tečnily se významné a hojně navštívené akce, za jejichž organizací stojí 
řada složek, agentur a jednotlivců, za což jim patří uznání a poděková-
ní. Můžeme jmenovat např. podzimní show - koncert DOLBENDU a 
následný taneční večírek, Křest nového CD Míši Růžičkové a mažore-
tek Excelent, na adventních koncertech v kostele sv. Martina se před-
stavili žáci a pedagogové ZUŠ P.J.Vejvanovského – pobočka Dolní Be-
nešov v dramaturgii Heleny Mižičové, dětský pěvecký sbor Nezmar, 

pěvecký sbor Rozmar, Městský pěvecký sbor C.Lelka, Hornový kvar-
tet a další studenti Janáčkovy konzervatoře v Ostravě, dále Taneční 
závěrečné manželů Hartmanových, MIKULÁŠENÍ NA RYNKU,ak-
ce Děti dětem – předvánoční setkání zdravotně postižených spolu-
občanů Moravskoslezského kraje, Rockové vánoce, Mimořádný kon-
cert  - Jaromíra NOHAVICI, v obřadní síni se uskutečnil koncert Ro-
diče a děti v režii Heleny Mižičové a v poslední adventní neděli Vánoč-
ní koncert Městského orchestru mladých k životnímu jubileu dirigen-
ta Richarda Nováka, dále Štěpánská zábava Dolnobenešovských rodi-
čů atd. Jsem přesvědčen, že zájemci o kulturu nejen z Dolního Bene-
šova si měli z čeho vybírat.

Pátek 6.01.2012 
Myslivecký ples

Pátek 13.1. 2012
Rybářský ples

Pátek 20.01.2012 
Ples ZŠ Dolní Benešov

Pátek 27.01.2012 
Městský reprezentační ples

Pátek 3.02.2012 
Společenský večírek firmy 
Armatury Group a.s.

Sobota 4.02.2012 
II. Zumba ples

Sobota 11.02.2012 
Valentýnská párty

Sobota 18.02.2012 
Dolnobenešovští rodiči - Ples

Sobota 25.02.2012 
Hasičský ples

Neděle 26.2.
Maškarní ples základní školy

Pátek 16.03.2012 
Rock&rollový ples

Stěžejní akce v Dolním Benešově v roce 2012
V uvedeném seznamu není uvedena řada akcí, jejichž termíny ještě nejsou stanoveny 

a které vznikají teprve v průběhu roku.

Úterý 10.1. Výbor SPCCH

Neděle 15.1. Novoroční koncert – kostel sv. Martina 

Neděle 29.1. Valná hromada dolnobenešovských hasičů

6.-8.3.  Soustředěné mažoretek Excelent

10.-11.3. Dolnobenešovská štika -soutěž mažoretek

Úterý 13.3. Výbor SPCCH

17.-18.3. Soustředění mažoretek Excelent

Středa 21.3. Výroční členská schůze SPCCH

v 16.30  

23.-25.3. Taneční závěrečné

Pondělí 26.3. Výstava prací SPCCH

Čtvrtek 29.3. Placení zájezdů seniorů

Pátek 30.3. Rockové jaro

Sobota 31.3. Rockové jaro

Úterý 10.4. Výbor SPCCH

Neděle 8.4. Koncert DOLBANDu

Sobota 14.4. Setkání seniorů

Sobota 28.4. Pálení čarodějnic 

  – pořádají Dolnobenešovští rodiči  

27.-29.4. Burza

Středa 9.5. Šachový turnaj – pořádají SPCCH

Neděle 6.5. Svatá mše – Hasiči

Neděle 13.5. 1. sv. přijímání v kostele sv. Urbana 

  v Zábřehu

Neděle 13.5. Den matek – pořádají mažoretky Excelent

Úterý 15.5. Výbor SPCCH

Sobota 19.5. Železný hasič

Neděle 20.5. 1. sv. přijímání v kostele sv. Martina 

  v Dolním Benešově

Středa 23.5. Večírek SPCCH

25.-27.5. Celostátní volejbalový turnaj

Pátek 1.6. Den dětí – pořádá ZŠ

2.-3.6.  22. Hudební jaro na Hlučínsku

Sobota 9.6. Dobrodružná stezka 

  – pořádají Dolnobenešovští rodiči 

Neděle 10.6. Boží tělo

Sobota 16.6. Zvěřinové hody

Sobota 23.6. Dětský den v Zábřehu

Středa 27.6. Členská schůze SPCCH

Sobota 30.6. Den otevřených dveří – pořádají hasiči

Pátek 13.7. Karneval – pořádají rybáři

Sobota 14.7. Železný Prajzák

PLESOVÁ SEZÓNA 2012
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Dobrý den, 
    v sobotu jsme se zúčastnili koncertu Rockové vánoce ve Vašem městě v počtu čtyř 

návštěvníků a všichni jsme byli nadšeni. Chtěli bychom moc poděkovat pořadatelům a 
všem sponzorům za tuto mimořádnou akci. V tomto předvánočním shonu jsme přišli na 
jiné myšlenky a koncert jsme si skutečně vychutnali. Původním záměrem naší návštěvy 
bylo vystoupení skupiny Skwor, ale musíme říct, že nás velice mile překvapily všechny vy-
stupující skupiny. Jsme příznivci rocku a skupinu Skwor jsme již viděli na rockovém dni 
ve Šternberku, moc se nám líbila, proto jsme si chtěli zopakovat příjemný zážitek. Ten 
nám znásobily i další vystupující skupiny, např. RDT, Helpness a jiné. V případě, že bude-
te takovou akci opakovat, doufáme, že se o ní včas dovíme, abychom mohli opět navštívit 
Vaše město. 

Ještě jednou mockrát děkujeme a přejeme všem příjemné prožití vánoc a do nového 
roku hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

 
                                                  za všechny účastníky z Olomouckého kraje

 Karla Dolínková

Sobota 20.7. Karneval – pořádají hasiči

Úterý 14.8. Výbor SPCCH

Pátek 17.8. Karneval – pořádají hasiči

Neděle 19.8. Přátelské posezení – pořádají SPCCH

27.-31. 8. Soustředění mažoretek

Pátek 31.8. Táborák na konci prázdnin

  Prajzský grilmajstr 

  Guláš fest 

Neděle 2.9. Krajská výstava psů

Sobota 8.9. Pivní slavnosti

Sobota 15.9. Poděkování za úrodu 

  – pořádá Dolnobenešovská farnost 

Sobota 22.10. Šachový turnaj

Středa 26.9. Schůze SPCCH

5.-7.10.  Podzimní burza

Úterý 9.10. Výbor SPCCH

Středa 10.10. Šachový turnaj 

  – pořádají SPCCH 

Pátek 12.10. Ples  - pořádá Dolnobenešovská farnost

13.-18.10. Taneční půlkolony

Pátek 19.10. Tradiční setkání důchodců I

Pátek 26.10. Tradiční setkání důchodců I

  Tradiční setkání důchodců II 

Sobota 27.10. Pochod strašidel 

  – pořádají Dolnobenešovští rodiči 

Sobota 3.11. Dolbend – koncert

Středa 14.11. Večírek SPCCH

Sobota 17.11. Křest CD – mažoretky Excelent

22.-25.11. Taneční kolony

28.-1.12. Taneční kolony

Neděle 2.12. I. adventní koncert

Středa 5.12. Děti dětem

Sobota 8.12. Předvánoční setkání na rynku

  Mikulášení – pořádají dolnobenešovští rodiči 

Neděle 9.12. II. adventní koncert

Středa 12.12. Schůze SPCCH

Neděle 16.12. III. adventní koncert

Neděle 23.12. Vánoční koncert MOM 

Úterý 25.12. Štěpánská zábava 

  – pořádají Dolnobenešovští rodiči 

Začátkem příštího roku se v obřadní síni uskuteční autorské 
čtení paní Anny Malchárkové z její nové knihy GRUNT.

Přání k jubileu pana 
Richarda NOVÁKA 

jste si již mohli přečíst v minulém 
zpravodaji. 

Dnes ještě připojujeme radostnou 
informaci, že v rámci Vánočního 

koncertu  převzal dlouholetý 
dirigent Městského orchestru 

mladých z rukou místostarosty 
Dolního Benešova pana 

Mgr. Jiřího Kromra, předsedy 
sdružení obcí Hlučínska pana 

Mgr. Herberta Pavery a místopřed-
sedy pana Pavla Kotláře významné 
ocenění za kulturní přínos Hlučín-

sku v obasti hudby plaketu P.J.Vejva-
novského. Srdečně blahopřejeme.

DĚKOVNÝ DOPIS


